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RG 0012.1.20.2018                      
 

  P r o t o k ó ł    Nr 85/2018  
         z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      

 w dniu 5 września 2018 r. 
 
 

Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.                             
Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji     
Józefa Boron.                                          
Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.   

 

Ad. 3. 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia.                                            
Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  
4. Opiniowanie projektów uchwał. 
5. Wolne wnioski i sprawy bieżące. 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 21.5.2018 r. oraz 27.6.2018 r. 
7. Ustalenie terminu i tematu kolejnego posiedzenia. 
8. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018-2029 – I 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Z-ca Skarbnika Gminy Małgorzata Grała. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – II 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Z-ca Skarbnika Gminy Małgorzata Grała. 

Radna Krystyna Graca poprosiła o wyjaśnienie dlaczego co roku w budżecie Gminy planowana jest 
kwota na budowę Gminnego Centrum Aktywizacji Społecznej i Zawodowej.   
 Naczelnik Wydziału Gospodarki  Komunalnej Jakub Kukliński odpowiedział, że kwota została 
wprowadzona w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbrosławice tylko raz. W dniu dzisiejszym 
kwota zostaje zdjęta z WPF, gdyż uzyskano decyzję, że Gmina nie otrzyma dofinansowania do 
modernizacji byłych budynków Zakładu Komunalnego.  

Radna Krystyna Graca zapytała czyli nie będzie budowane centrum.    `
 Pan Jakub Kukliński odpowiedział, że nie, gdyż Gmina nie otrzymała dofinansowania z Unii 
Europejskiej. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

c) w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Katowicach) – III 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Z-ca Skarbnika Gminy Małgorzata Grała. 

Radna Krystyna Graca poprosiła o wyjaśnienia w sprawie dofinansowania do przydomowych 
oczyszczalni ścieków, gdyż prawdopodobnie dofinansowanie jest tylko na przydomowe oczyszczalnie 
ścieków, które są budowane systemem rozsączkowym, jeżeli gleba jest piaszczysta, natomiast są 
inne metody budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, na które mieszkańcy nie otrzymują 
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dofinansowania. Zapytała czy jest tak w rzeczywistości.      
 p.o. Z-cy Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej Michał Skowron odpowiedział, że z 
końcem marca 2018 r. zakończył się nabór na ostatnią edycję budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków. Od początku były dopuszczane przydomowe oczyszczalnie ścieków z studniami chłonnymi, 
wariantowo Gmina zgadzała się na rozsączanie po terenie posesji. Inną możliwością jest 
odprowadzenie do rowu melioracyjnego. Głównym założeniem było to, by zostały wykonane studnie 
chłonne. Przy każdym kolejnym wariancie rozprowadzania wody po terenie posesji grunt musi być 
chłonny, jeżeli jest glina, wówczas woda nie będzie w stanie się wchłonąć.  

Radna Krystyna Graca powiedziała, że jest jeszcze inna metoda budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków o czym wskazywali mieszkańcy sołectwa Miedary, która sprawdza się na terenach 
podmokłych i wówczas na terenie posesji tworzy się staw porośnięty trzciną, gdzie zbiera się woda.   
            Pan Michał Skowron odpowiedział, że musi być duża powierzchnia terenu posesji, aby 
budować staw. Warunkiem przystąpienia do programu budowy przydomowych oczyszczalni ścieków 
było przedstawienie badania geotechnicznego gruntu. Jeżeli ktoś przedstawił badanie geotechniczne 
gruntu z którego wynikało, że grunt jest gliniasty i nie ma odpowiedniej chłonności gruntu, wówczas 
robiono rozeznanie, czy jest w pobliżu kanalizacja deszczowa, tak by była możliwość odprowadzania 
wody, bądź rowy melioracyjne. Jeżeli takich możliwości nie było, wówczas nieruchomości zostały 
odrzucone.  
 

Radna Krystyna Graca zapytała czy wpłynęło dużo wniosków o dofinansowanie.  
 Pan Michał Skowron odpowiedział, że z ostatniego naboru wpłynęło 7 wniosków na 15 
wolnych miejsc.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

d)   w sprawie nadania nazwy  drodze  wewnętrznej  położonej  w Gminie Zbrosławice w miejscowości  

     Miedary - IV 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska Beata Dzielicka. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

e)   w sprawie nadania nazwy  drodze  wewnętrznej  położonej w  Gminie Zbrosławice w miejscowości    

     Boniowice – V 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony 
Środowiska Beata Dzielicka. 

Radna Krystyna Graca powiedziała, że w naszej Gminie jest już podobna nazwa drogi „POD LASEM”.  
Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że tak.  

 

 Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono.  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                     
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

f)   zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania - VI 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz Katarzyna Zyga. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

g)  w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania – VII 
 
Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz Katarzyna Zyga. 
 
Radna Krystyna Graca zapytała jakie trudności lokalowe i organizacyjne wystąpiły w Domu Pomocy 
Społecznej w Łubiu. 
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Pani Katarzyna Zyga odpowiedziała, że od poprzednich wyborów samorządowych oraz 
wyborów parlamentarnych nie było tam tworzonego obwodu głosowania. Za każdym razem wpływa 
wniosek kierownika DPS o nie tworzeniu obwodu głosowania. Wyborcy, którzy chcą brać udział w 
wyborach są wówczas dowożeni do innych obwodów głosowania.  
 
Radna Krystyna Graca zapytała czyli z takim wnioskiem mógł również wystąpić kierownik DPS w 
Miedarach. 

Pani Katarzyna Zyga odpowiedziała, że każdy kierownik danej jednostki, gdzie jest oblig 
utworzenia odrębnego obwodu głosowania może wystąpić z wnioskiem o nie tworzenie w jego 
jednostce odrębnego obwodu głosowania.  
 
Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                      
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

h)  w sprawie  sprostowania  oczywistej omyłki pisarskiej  w  uchwale  nr XXXXI/450/2018 Rady Gminy  
     Zbrosławice z dnia 27 czerwca 2018 r. – VIII 

 

 

Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej Michał 
Skowron. 
 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono.  
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymuję się”). 

i)   w sprawie przyjęcia  projektu  regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania ścieków na terenie  
     Gminy Zbrosławice – IX 
 

Projekt w/w uchwały przedstawił p.o. Z-cy Naczelnika Wydziału Gospodarki Komunalnej Michał 
Skowron. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                           
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

j)   w  sprawie   ustalenia    maksymalnej   liczby     zezwoleń   na    sprzedaż   napojów    alkoholowych  
    przeznaczonych   do   spożycia   poza   miejscem sprzedaży, jak i w miejscu sprzedaży  oraz zasad  
    usytuowania     na    terenie    Gminy    Zbrosławice     miejsc   sprzedaży    i   podawania    napojów   
    alkoholowych - X 

 
Projekt w/w uchwały przedstawiła Z-ca Wójta Gminy Katarzyna Sosada.  

 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

k)   w sprawie zmiany Statutu Gminy Zbrosławice – XII 
 

Projekt w/w uchwały przedstawiła Sekretarz Katarzyna Zyga. 
 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”                         
i 0 głosów „wstrzymujących”). 

 

Ad. 5. 

Radny Rafał Kubik zapytał czy nagrywanie spotkań podczas zebrań wiejskich jest zobligowane przez 
Statut danego sołectwa, gdyż nie zawsze protokoły odzwierciedlają rzeczywistość zebrań wiejskich. 
Czy można wprowadzić zapis, aby zebrania wiejskie były nagrywane.    
  Z-ca Wójta Katarzyna Sosada odpowiedziała, że wszystkie Statuty sołectw zostały uchwalone 
z początkiem 2015 roku. Gdyby Rada Gminy wyraziła wolę wprowadzenia takiego zapisu, wówczas 
będzie potrzeba zmiany wszystkich 21 uchwał w sprawie Statutu sołectwa.   
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Przewodniczący Rady Jan Fels dodał, iż do nagrywania zebrań wiejskich należy dodać obsługę 
techniczną, gdyż zebranie wiejskie w Zawadzie odbywa się na placu zabaw, gdzie nie ma oświetlenia i 
prądu.             
  Z-ca Wójta Katarzyna Sosada zaproponowała, aby na wniosek mieszkańców lub sołtysów w 
konkretnych sołectwach nagrywać spotkanie z zebrania wiejskiego.   

Radny Marek Minkus powiedział, że na ostatniej imprezie gminnej DRAMATALIA zasmuciła go 
postawa strażaków z sołectwa Łubie. Wiele osób angażuje się w organizację DRAMATALIÓW 
bezinteresownie. Postawa strażaków z Łubia, którzy stwierdzili, że oni nie są od otwierania i zamykania 
barierek tylko od zabezpieczenia przeciwpożarowego jest sprawą bardzo przykrą. O godzinie 17.00 
zmieniła się służba Straży Pożarnej i przyjechała Straż Pożarna z Świętoszowic i wówczas takiego 
problemu nie było. Sprawę należało by zgłosić do opiekuna, który zajmuje się jednostkami OSP w 
Gminie Zbrosławice.  

Przewodniczący Rady Jan Fels poinformował, iż do biura Rady Gminy wpłynęły następujące 
zaproszenia oraz pisma: 
- zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach; 
- zarządzenie w sprawie wykonania budżetu Gminy Zbrosławice za I półrocze 2018 roku; 
- skarga na Wójta Gminy Zbrosławice. 
Ponadto Przewodniczący poinformował, iż niektóre działania mieszkańców są karalne. Rozpoczęła się 
wojna mieszkańców z rolnikami,  gdyż mieszkańcy rzucają różnego rodzaju metalowe pręty na pola i 
maszyny rolnicze ulegają uszkodzeniu. Takie działanie jest karalne.  

Radna Krystyna Graca powiedziała, że wpłynęły wnioski do Wójta Gminy Zbrosławice i do wiadomości 
Rady Gminy Zbrosławice od Spółki Invest TDJ w sprawie wypłaty odszkodowania z tytułu przejęcia 
nieruchomości niezabudowanej na rzecz Gminy Zbrosławice. Rada Gminy nie została poinformowana 
czego ta sprawa dotyczy i dlaczego jest tak a nie inaczej.  Wniosek z dnia 8.6.2018 r. został 
zapomniany. Skoro wniosek został skierowany do wiadomości do Rady Gminy Zbrosławice, to Radni 
również powinni mieć możliwość wypowiedzenia się w tej sprawie.       
  Z-ca Wójta Katarzyna Sosada powiedziała, że pism, które kierowane są do Wójta Gminy 
Zbrosławice  a do wiadomości do Rady Gminy Zbrosławice jest wiele.     
  Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska Beata Dzielicka 
powiedziała, że wniosek firmy Invest TDJ wpłynął na podstawie ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. Kwestia dotyczy podziału nieruchomości, gdzie był wydzielony pas na poszerzenie 
drogi publicznej gminnej. W powyższej sprawie chodzi o kwestię rokowań związanych z wysokością 
odszkodowania. Firma Invest TDJ otrzymała stosowną odpowiedź od Wójta w powyższej sprawie.  

Radna Krystyna Graca zapytała czy Radni mogą uzyskać informację czy Gmina wypłaca 
odszkodowanie czy też nie wypłaca odszkodowania.        
  Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, że odszkodowanie zostanie wypłacone w 2019 roku.    

Radny Klaudiusz Aplik poruszył sprawę rajdu kolarskiego MTB. Jeżeli ma się organizować rajdy  
kolarskie w taki sposób, że staje się to „armagedonem” dla mieszkańców, to proszę się nie dziwić, że 
za chwilę ktoś wysypie na drogę gwoździe. To co się wydarzyło podczas rajdu kolarskiego MTB było 
totalnym nieporozumieniem, żeby człowiek w niedzielę od godziny 1200 do godziny 1600 nie mógł ruszyć 
się z domu, nie będąc nawet poinformowany o niczym. Na przyszłość Gmina musi zażądać od 
organizatora innego możliwego przejazdu.  

 

Ad. 6. 

Komisja jednogłośnie (14 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 21.5.2018 r.  

Komisja jednogłośnie (14 „za”) przyjęła protokół z posiedzenia w dniu 27.6.2018 r. 

 

Ad. 7. 

Ustalono termin kolejnego posiedzenia na dzień 19.9.2018 r. o godz. 1500 w temacie „Problematyka 
funkcjonowania i rozwoju przedsiębiorstw działających na terenie Gminy Zbrosławice”.  

 

Ad. 8. 

Przewodnicząca komisji Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym samym 
jego zamknięcia. 
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          Protokołowała                                                                                           Przewodnicząca komisji 

    Inspektor Justyna Cieśla                                             Józefa Boron 

 

Załącznik do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy.  


